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Uddyb gerne din vurdering af om Stevns Kommune lever op til sit klimaansvar.  
Hvorfor valgte du den aktuelle score? 
 
 

• Jeg opsøger ikke information på dette område, men kommunen burde være bedre til at 
informere om evt. klimaprojekter.. Jeg kend ikke til nogen projekter fra kommunen side 

• For lav indsats mod konventionelt landbrug. Vi er én af de kommuner i DK der anvender 
flest gifte, det skal nedbringes 

• Jeg ved ikke hvad kommunen gør i sine planer da jeg først er flyttet til Vallø for 6 
måneder siden 

• For lidt indsigt. 
• ? 
• Jeg mener ansvaret er fordelt ligeligt over alle klodens mennesker og at problemet skal 

løses strukurelt 
• Hvis borgerne påtvinges at betale for eks. kystsikring, selvom man ikke bor lige ud til 

vandet. 
• Kommunen har ansvar for egne bygninger og biler er energieffektive 
• Mere fokus og hurtigere sagsbehandling af alternative energi former,fokus på 

brændstof forbrug kommunes vognpark,fokus på belysning i kommunen " brug sensor" 
• Er nytilflyttet kommune 
• Fordi det landdistrikt vi bor i har få år siden fået spildevandsseparation, hvilket har haft 

stor betydning for vandforholdene på vores matrikel. Derudover konstaterer vi at der er 
udført omfattende kloakeringsarbejde og etablering af regnvandsbassiner i Strøby Egede. 
Vi er også positive overfor den indførte affaldssorteringsordning men er samtidig 
blevet opmærksomme på det enorme forbrug af plastik specielt i fødevaresektoren. 

• Alle har et medansvar. 
• Jeg ved, at der er visse tiltag igang, men jeg er ikke klar over, hvordan Stevns 

Kommune håndterer de forskellige opgaver sammenlignet med andre kommuner. 
Derfor valgte jeg "I nogen grad". 

• Jeg er ikke bekendt med hvilke indsatser Stevns kommune foretager 
• Stevns mangler en vision for offentlig trafik 
• Mangler mere grøn energi til kommunens eget forbrug 
• Ved ikke lige hvad de aktivt gør/vil gøre da vi jo er en slags udkands kommune 
• Mener der kan gøres meget mere, for eksempel opsætning af solceller 
• SYNES GODT OM AT KOMMUNEN HAR VÆRET HURTIGE OG EFFEKTIVE VEDR 

AFFALDSSORTERING 
• På mange områder har Stevns kommune ikke gjort nok i forhold til hvad man kunne 

forvendte. Stevns kommune skulle for eksempel for flere år (3-4) tilbage have 
gennemgået kommunens lokalplaner for mulige ændringer og anvisninger der kunne 
hjælpe på klimaproblemerne. Hvorfor er alle grundene i udstykningerne i St. Heddinge 
(til og med i år) udført med forbindelser til gastilslutning når man for flere år siden viste 
det ikke var fremtiden? Hvorfor er der ikke besluttet en større kapacitet (kvadrat) el-
tilslutning (stikledning) som kunne 



 

 

• tage højde el-bil og solfanger? Hvorfor er der ikke i større boligkomplekser lavet krav 
om solfanger El/vand med henblik på supplement til en fælles varme forsyning? Er der 
lavet plan for hjælp (teknisk support) til oprettelse af nye klimavenlige fjernvarmeanlæg 
og hjælp til udvidelse af eksisterende anlæg? Og man kunne blive ved med at spørge 
til ting der kunne være gjort og ikke kun på dette område. 

• Jeg har kun boet i stevns i 2 mdr, så derfor ved jeg endnu ikke så meget om hvad i gør 
• Min oplevelse er, at Stevns tænker grønt. 
• ved ikke men håber der er aktiviteter i gang der går i den rigtige retning 
• Jeg aner ikke hvad kommunen gør 
• Opdyrkede rabatten langs veje, indraget til landbrug,græsslåning langs vejene, dårligt 

vedligeholdte veje, gør at jeg foretrækker bilen frem for cyklen. 
• Der er nye gode takter, ellers havde min vurdering været lavere 
• Affalds sortering 
• For at kune skotte biler, eller tørretumbler eller andet mindre vandvarmere omlægning til 

sol energi skal ting kunne betale sig. 
• Je ved ikke hvad Stevns kommune gør 
• Jeg ved det simpelt hen ikke. Mere information måske 
• Vakelvorne politikerer. 
• Er bagefter ifh. Til fjernvarme vindmøller solseller 
• Der kunne gøres mere. 
• Jeg oplever, at der i kommunalt regi er en stigende opmærksomhed på miljø- og 

klimaspørgsmål. Der lægges op til seriøse og troværdige tiltag på både langt og kort 
sigt. Med den nuværende politiske dagsorden og styring er der blevet kortere vej fra 
ord til handling. 

• Jeg ser ikke nogen handling 
• kender ikke til tiltag som Stevns kommune har lavet 
• Jeg tænker at der kunne tænkes i "små" private vindmøller/tubiner. 
• Der gøres for lidt på hele naturområdet. 
• Jeg sorterer affald og tænker over hvad der er bedst for klimaet så godt det nu kan lade 

sig gøre 
• Jeg kender ikke Stevns Kommunes klimapolitik 
• de forsøger at forbedre biodiversiteten mm 
• Har svært ved at levere fjernvarme i mindre byer 
• stevns er for længe om at finde ud af om fjernvarme kan indføres i de større byer

 stevns har været for svage til at presse regionen til at optimere regionstog , 
østbanen. 

• Jeg mener ikke at man gør nok for at klimarenovere sin bygningsmasse, samt at sørge 
for at udskifte lyskilder i det offentlige rum til lavest mulig energi niveau. samt øge 
presset på regeringen for at ændre reglerne for brug af solceller på offentlige 
bygninger. samt tænke klima ind i alle nye anlægs projekter. 

• nej 
• Ønsker flere vindmøller, er i tvivl om stevns bedrag 
• De skulle have fået lavet fjernvarme for mange år siden. Som faxe og køge 
• Vi har alle et ansvar 



 

 

• Jeg har ikke hørt så meget om det 
• Blot at nævne affaldssortering. 
• vindmølle paceringer 
• Jeg ved for lidt om, hvad der bliver gjort både overordnet og på de enkelte kommunale 

arbejdspladser. Og så vidt jeg er orienteret koster det også penge at investere i 
klimavenlige løsninger og dem har Stevns Kommune ikke. 

• I nogen grad 
• Kystsikringsplan 
• Jeg er ikke bekendt med klimatiltag fra kommunens side 
• kommunen sørger for affaldssortering 
• Landbruget præger landskabet i kommunen - marker bliver i høj grad stadig sprøjtet - 

masser af glyphosat gule marker . Vejrabatter slås unødig meget 
• Manglende info 
• fordi kommunen efter sigende allerede nu opfylder målene for affaldssortering 
• manglende info 
• Jeg kender ikke deres tiltag ud over affaldssortering 
• tiltag ved kystsikring og ådalen / omstilling til grøn energi via fjernvarme 
• De har indført affaldssortering, som gør at de har gjort noget for at leve op til sit 

klimaansvar. 
• mener det er en statsopgave og private firmaer 
• Den seneste plan for ændringer i vandstanden er velforberedt og gennemarbejdet. 
• ved ikke nok om det 
• Man tager ikke fat hvor det batter som f.eks. opvarmning og landbrug 
• Stevns kommune er imod det meste. Ønsker ikke vindmøller pga udsigten. Fjernvarme 

er ifølge borgmester en god idé, hvis der er nogen der vil betale for det. Solceller har jeg 
ikke hørt nævnt som en mulighed. Tidshorisonten på fjernvarme er så lang, at vi 
allerede nu kan se, at rigtig mange skifter til varmepumpe. 

• Jeg ved ikke meget om kommunens tiltag, har vi elektriske busser? fungerer 
affaldssorteringen? hvor mange mennesker transporterer sig med offentlige 
transportmidler eller cykler? Bliver der plantet skov? 

• Stevns kommune er endelig begyndt at inddrage borgerne i processerne og det ligger 
bag valget 

• Løsninger på mere regnvand.Holdning til vedligehold af grønne områder. 
• Jeg forstår ikke, hvorfor Stevns kommune siger nej til at opstille hav vindmøller 
• Ved genanvendelse af husstandens affald - men mangler et alternativ til opvarmning 

hvor jeg bor. 
• der sker ikke så meget og alligevel gør der. 
• Kystsikring, vindmøller, dette spg. Skema, affaldssortering, solceller 
• Ved ikke helt hvor meget kommunen gør. 
• Kommunen kan gøre mere - fx mere off transport og cykelstier 
• Fordi der er megen snak men få konkrete handlinger som på Christiansborg. Det nytter 

ikke bare at tale og så belemre borgerne med dyre løsninger. Jeg savner fornuftige 
holistiske løsninger. Fe.eks det nytter ikke med dyr affaldssortering der 3-4 gange 
dyrere end tidligere ordning, når de store biler så kører hele tiden. Tilsvarende gør dog 



 

 

solceller og privat energi renovering billigere og nemt at få tilskud til, måske bare ved 
køb? Det er alt for dyrt og bureaukratisktilrettelagt 

• Ved vurdering af den trykte presse 
• Affaldssortering kunne godt være mere ambitiøs. Varmeløsninger til huse er meget 

pålagt den enkelte. Hvis man valgte som kommune at indgå i forhandlinger om feks luft 
til vand pumper kunne man sikkert opnå meget bedre priser. Dette ville hjælpe den 
enkelte borger i og med at prisen bliver reduceret. 

• Intet kendskab 
• Fint at der er kommet ny genbrugsordning med husholdningsaffald. Rigtig positivt med 

ny klimaskov ved Klipping. Jeg er meget bekymret for brugen af sprøjtegifte i 
kommunen (og på landsplan). Der bliver feks sprøjtet pesticider ca 5 meter fra vores 
egen vandboring. 

• Ved ikke 
• Jeg ved ikke hvad kommunen gør på nuværende tidspunkt 
• jeg er ikke så meget inde i om kommunen opfylder de krav der stilles 
• nej 
• Jeg oplever ikke, vi er kommet ret langt med den grønne omstilling på Stevns 
• Jeg aner ikke hvad i gør. Derfor har jeg tastet ved ikke. Jeg har heller ikke gjort noget for 

at finde ud af det 
• Fordi jeg ved, at der arbejdes meget seriøst med bl.a. digeprojekt (defensivt) ellers ved 

jeg ikke, om Stevns Kommune har initiativer vedrørende klimamål 
• Man følger folketingets linje uden unødig forsinkelse og alene denne undersøgelse 

viser seriøsitet omkring emnet 
• Ved ikke nok om kommunens klimapolitik ud over der ikke sprøjtes for ukrudt 
• jeg har ikke sat mig ind i det - ny tilflytter 
• Politikerne har været synlige i medierne mht lynetteholmen og vindmølle park for at 

beskytte hav og miljø 
• Har ikke nok kendskab til i hvilken grad kommunen lever op til sit klimaansvar. 
• Jeg kender ikke til væsentlige tiltag inden for hverken fødevarer, landbrug, energi, 

varme eller naturforvaltning fra kommunens side, der reducerer klimaaftrykket. 
• Vi påtager os mange flere projekter ifht grøn energi, end vi behøver når vi ser på antallet 

af beboere og areal 
• Har kun boet her siden oktober 2022 
• Fordi Stevns skal leve med havvindmøller Aflandshage 
• Har ikke boet her så længe jeg kan vurdere det 
• Jeg ved ikke nok om kommunes klimapolitik 
• Ja, hvor det er muligt. Stort projekt i opstart vedr. kystsikring i Strøby ladeplads 
• Gør hvad regeringen siger 
• Det kan ikke gøres bedre! Kommunen tager sit ansvar med stort omhu! 
• Kender ikke politikken på området 
• Det er jo som I selv skriver. Det kunne være grønne tiltag i byplanlægningen. Der kan 

ske en masse grønne ændringer i kommunens bygninger : skoler, plejehjem, rådhus 
mv. men jeg er også godt klar over at pengene skal komme et sted fra. Lige nu, synes 
jeg ikke at man prioriterer de penge man har rigtigt. 



 

 

• Jeg har ikke kendskab til hvad Stevns kommune gør 
• ER tilflytter 
• Ved at tænke over hvornår vi kan spare på forbruget 
• Det er, hvad jeg er vidende om 
• Jeg føler ikke at jeg har nok indsigt i kommunens indsatser til at besvare spørgsmålet 
• Jeg kender ikke kommunens håndtering af miljøudfordringerne 
• meget ansvarlig affaldsordning 
• Aner ikke hvad I gør for klimaet. Det der offentligt bliver lagt vægt på, er debatter om 

hvor vindmøller skal stå eller hvem der skal lave østlandene. 
• Stevns Kommune lever fint op til sit ansvar. Den overordnede energiforsyning bør 

suverænt varetages af staten. Stervns Kommune har primært ansvaret for Stevns 
Kommune, herunder at passe på fort miljø, vort landskab og vores borgere. Desuden 
løfter Stevns Kommune en stor byrde, som en af landets mest opdyrkede kiommuner. 

• Fjernvarme for langsomt 
• fordi jeg ikke har viden om tiltagene, men de begynder at røre på sig 
• Stor vision, mindre handling 
• Stevns kommune er bagud på alle klimaløsninger i forhold til andre kommuner. Selvom 

jeg bor i SE kan jeg ikke få fjernevarme, det er fuldstændig til grin 
• Jeg kender ikke til hvad Stevns kommune gør for at leve op til sit klimaansvar, så det 

kan jeg ikke svare på 
• Der sker tiltag men man kender ikke status/progress 
• Jeg kender ikke til indsatserne 
• De forsøger, men det er ikke altid så ligetil. 
• Der er ikke gjort nogen tiltag. Stevns kommune går op i penge og turisme. 
• Der er ikke meget hjælp til forhøjet grundvand 
• Bl.a. spildevandsseparering, arbejde på plan med kystsikring. 
• - 
• Jeg mener ikke at man i et land som Danmark (dermed også Stevns kommune), 

behøver sætte ind forandringsmæssigt. Jeg synes hellere man skulle bruge energien i 
EU og tvinge stor udledere som Kina Indien og USA til at ændre strategi. 

• Stevns er en landbrugskommune og fokus bør i 1. omgang være hjælp til 
landmændene til omstilling 

• Stevns kommune bør hjælpe husstande der har lange eller ingen udsigter til at komme 
på fjernvarme 

• Jeg er kun 15 år men klima fylder stadig meget i mit hoved og det frustrere mig at der er 
så mange voksne mennesker højre oppe i samfundet der ikke tager det seriøst og gør 
noget ved det. 

• Landmændene har frie hænder til at disponere over størstedelen af Stevns jord. 
Biodiversitet er nærmest ikke eksisterende. Landmændene har for meget magt. 
Kollektiv transport er nedprioriteret. For få naturområder!!! 

• Landbro få alt for meget positiv behandling f.ek drikke vands borings nære områder 
• Ud over at få stoppet dumpning af opgravet materiale fra Lynetteholmen har jeg ikke 

oplevet nogen aktiv handling på miljø området.jeg tænker der kunne have været lavet 
solceller på taget af den nye hal i store heddinge, fjernvarme kunne have været 



 

 

initieret for mange år siden ide først at skulle have været tvunget ud i det. Der kunne 
væresolceller på taget af skolen i strøby egede, det kunne have været lavet i forbindelse 
med ny ventilation lavet for ikke så lang tid siden. 

• Man kunne fx have solceller på kommunens tag og dermed producere el selv til kontor 
osv. 

• Ift. at være en aktiv kommune på miljøområdet kender jeg mest Stevns Kommunes 
markedsføringstiltag, men ikke de reelle tal ift. om kommunen har mindsket fx CO2-
udslip. Jeg ved heller ikke, om kommunen gør andet eller mere end det fx EU forlanger. 
Og jeg kan konstatere, at offentlig transport ikke bliver prioriteret specielt højt, hvilket jo 
alt andet lige medfører flere biler og ikke nødvendigvis el-biler (der jo så heller ikke 
længere har det bedste miljømæssige ry pga batterierne og deres fremstilling, men 
det er et sidespring). 

• Løsningerne skal skabes internationalt og det spiller næsten ingen rolle hvad Stevns 
Kommune gør. Kina og Indien er de afgørende spillere. Men vi bør vise god vilje til at 
gøre noget så længe det vi gør har en effekt og ikke er alt for omkostningskrævende. . 

• Jeg har ikke mulighed for at sammenligne eller har nogen tal på ansvaret 
• Generelt synes jeg at Stevns Kommune efterhånden er blevet en kommune hvor 

politikere, sagsbehandlere osv. ikke lever op til deres ansvar og virker dårligt rustede til 
at varetage deres opgaver. 

• Kommunen er efterhånden på rette vej - stordrift af dyrehold burde formindskes 
• mangler fjernvarmeanlæg - stort forbrug af strøm i kommunale bygninger 
• Sortering af vores affald er en fin løsning, hvor meget det batter klimamæssigt, skal jeg 

ikke kunne vurdere. Vi har utrolig meget landbrug i kommunen som pt er vores størreste 
klimasynder i Danmark. med meget landbrug kunne et biogas anlæg være en god ide, 
både til strøm og fjernvarme. det ville ikke give mening at hive fjernvarmen fra køge i 
min optik. 

• Pga affaldssystem 
• Affaldssortering 
• vi skal alle sammen bidrage både kommune og den enkelte borger 
• vi har jordvarme og solceller, men det har måske 80 % ikke på Stevns og Stevns svigter 

ved ikke at etablere fjernvarme baseret på grøn teknologi 
• Fordi kommunen er for lang tid om at komme igang med grøn energi. Vi skal have 

mange flere vindmøller eller solceller 
• Ny tilflytter 
• Det er jeg ikke i stand til, emnet er meget vanskeligt, jeg aner ikke hvad jeg skal svare 
• For mig bør Stevns sætter større krav til omstilling af landbruget og gøre mere for at få 

etableret regenerativt landbrug. 
• Vi har givet landbruget for meget magt. 
• Jeg ved ikke nok om hvor meget Stevns gør, derfor neutral score 
• det kan være svært i en tid med inflation og der har været corona 
• For lange beslutningsprocesser bl.a. 
• det virker rimeligt 
• Jeg kender ikke til at Stevns kommune skulle have taget initiativ til eller igangsat 

egentlige klimaprojekter (Mhp. fx at begrænse udledning af CO2) 



 

 

• Kommunen har dygtig fokus på Klimasikring af Strøby Egede og Ladepladsområdet. 
Der er desuden en effektiv affaldssortering. 

• Stevns kommune har hverken windmøller eller solceller. 
• det gåt meget langsomt, i lighed med resten af landet 
• bla. Vindmøller 
• Jeg har ikke sat mig ind i Stevns Kommunes indsats, men jeg mener vi alle bærer et 

ansvar. Erhverv/private/offentlige 
• For vores efterkommers skyld. 
• er tilflyttet fornylig og har derfor ikke kendskab til det 
• jeg føler hver kommunen gang gøre det bedre 
• Har mange initiativer i gang 
• har rigtig mange gode tiltag igang 
• Modarbejder opsætning af møller men kommer ikke med et alternativt initiativ 
• Jord og vand forurening 
• Ved ikke 
• Jeg er relativ ny tilflytter og har ikke oplevet om der er gjort klima tiltag i kommunen 
• Der mangler en faglig stillingtagen til Hva der er muligt. Alt bliver besluttet udfra 

følelser, og i mine øjne, byboere der er flyttet på landet. Stevns er en gammel 
landbrugskommune der gerne vil omstilling, men der lyttes ikke til fagfolk 

• Kender ikke nok til kommunens tiltag 
• Bor på brinken og der bliver bygget som aldrig før. Som kommune kan man vælge hvor 

og hvilke huse man vil lade opføre og det mener jeg er vigtigt. 
• Affald, grøn kommune 
• Stevns Kommune ligesom de andre kommuner er bagefter ift. de 2030 målene/Paris-

aftalen. 
• Fordi jeg ikke ved nok om det 
• Ikke så godt 
• Usikker på omfanget - derfor ved ikke. 
• De gør hvad de kan og hvad der økonomisk er muligt 
• store tomme busser/ skraldebiller 
• ex. ingen affaldssortering på offentlige arbejdspladser 
• Hvad er "klimaansvar"? Det er et politisk begreb, som virker ikke oplysende.Vil I være 

venlige og skelne mellem klima og miljø? Ingen vil have PFAS og anden kemi i 
naturen.Stevns Kommune har et stort ansvar for sine egne borgeres velfærd og 
kommunens natur. Vild natur har vi som bekendt ikke så meget af, fordi den meget 
frugtbare landbrugsjord indtager meget plads. De Stevnske skove er privatejet, men vi 
har heldigvis kystlinjen. Kommunen bør sørge for, at der ikke bliver sæt solpaneler og 
vindmøller op på markerne. Landskabet trænger 

• til naturlige levende skel og offentligt tilgængelige markveje. 
• Affaldssortering og dige 
• Meget er en politisk skabt klimamål. Der bliver brugt milliard på at skræmme 

befolkninger 
• Jeg syntes at Stevns kommmune er godt med 



 

 

• Bl.a. vedr. fjernvarme, det går for langsomt og for sent igang. Alle grisefabrikkerne . 
Stevns kommune kunne godt være mere deltagende i Østbanes nye skinner, ved at 
skubbe på igangsættelsen.Almindelige borgere bliver ikke hørt, kommunalbestyrelsen 
alene vide,!!!!!!!! Der er mange ting...... 

• Fordi jeg kun har boet her i et år.. 
• Fordi jeg ikke har kendskab til hvilke tiltag Stevns Kommune gør 
• Landmænd får dispensation til at udlede pesticider i vores natur 
• kul i kina rusland indien samt plastik til opvarming og industrig 100% foruregnig 

danmark 00000000.01% foruregning ning 
• Kender ikke Stevns Kommunes klima plan 
• Ingen fjernvarme 
• Affaldsortering 
• For jeg ved ikke hvad Stevns kommune gør. 
• Se at få gang i et par solcellerparker som vi kan have en økonomisk andel i for hvis folk 

har hver en økonomisk andel/ gevinst så er der stor opbakning til sådanne solceller 
parker 

• For megt brok over grønne løsninger, for lidt fokus på Atomkraft, vind og sol energi. 
Udsigt til vindmøller, hvad betyder det, når vores klode om 50 år ikke kan reddes, så kan 
man står der og kigge på den som ikke ville have ødelagt der udsigt eller er bange for 
atomkraft. Vor herres besvares. 

• jeg kender kun til affaldssortering 
• Jeg køre elbil, vi har varmepumpe, sorterer affald 
• Stevns kommune burde som andre kommuner i omegnen iværksætte Varmeværker der 

kan bidrage til at vi kan reducerer gas. 
• Især pga. Skralde sortering, skiftende bøtter og flere kørsler med lastbiler til afhentning 

af det forskellige. 
• Kan ikke svare, da jeg ikke ved det 
• Der sættes ikke solceller op på offentlige bygninger. Kommenteres som øjenbæ af 

politikere 
• Syntes ikke jeg hører meget om det 
• mangler definition på kommunens klimaansvar 
• Klimaansvar er lig med klimaaftrykreducering og optimering af biodiversitet. Fokus skal 

ikke alene ligge på brændselskilder og affaldssortering, men helt ned på mikroplan af 
små markører som f.eks. insekter. Stevns kommune har endnu ikke tænkt 
biodiversiteten ind i deres pleje af grønne arealer og grøftekanter. For 20 år siden 
havde man i Store Heddinge striben af jord fyldt med blomsterbede mellem cykelsti og 
vejbane på Kronhøjvej samt parken ved Munkegården ligeledes fyldt med 
blomsterbede, som man i kommunal spareiver 

• valgte at jævne med jorden til fordel for monokulturer af græs, der let slås i sadlen på 
en Stiga. Med andre ord er Stevns kommune med til at fjerne grundlag for biodiversitet 
snarere end det modsatte. Og den helt igennem gratis omgang med "Vild med vijle" har 
da også kun været et spørgsmål om, at private haveejere har valgt at signalere 
duksestatus med et uskønt papskilt i forhaven, hvilket næppe har givet det forventede 
udbytte. 



 

 

• Kommunen kan da slet ikke bryste sig af klimavenlighed ved den manøvre.. 
• Det er meget vanskeligt at vurdere om Kommunen lever op til sit ansvar tror på den gør 

hvad den kan med de midler den har til rådighed derfor vælger jeg "ved ikke" 
• Jeg har ikke orienteret mig om tiltag 
• Fordi der ikke sker noget. 
• Det er ikke et kommunalt anliggende. Der bør indføres kernekraft i Danmark, og dette er 

ikke en kommunal beslutning. 
• Synes ikke, at de ved feks vejudvidelser kigger på brugbare løsninger, hvor man ikke 

behøver lave så meget ny asfalt. Skal gøre mere for offentlig trafik, og mere for 
skolebørn på cykler indenfor få kilometer afstand til skolen 

• Partnerskab alle parter imellem 
• Jeg er nytilflytter og kender ikke indsatserne 
• Jeg ser ikke tiltag til vedvarende energi i offentlig regi. Kun private husanlæg 
• ud fra den viden og information der er umiddelbar pt. 
• Jeg forstår ikke, at man ikke vil have vindmøller og el-panelparker. Ved godt det ikke er 

kønt, men det er nødvendigt. 
• Jeg kender ikke målsætningen for lokale aktiviteter 
• Stevns er en lille kommune, så lad nu vær med at tro, at I skal rede verden 
• Syntes ikke at kommunen skal overbygge det flotte landskab med vindmøller eller 

solceller 
• Stevns kommune viser her at de tager deres ansvar alvorligt. Tak for det.. 
• Det hør de ikke da de kun vil de store byer i kommunen 
• Affaldssortering går i meget op i 
• Fjernvarme burde være en mulighed for alle hustande i Stevns kommune. Ligeledes burde den offentlige 

trafik gøres bedre på tværs af kommunen - samt klimavenlige tog 

• Jeg synes ikke der er nogen hjælp at hente når man selv vil gøre en indsats. Har skiftet til jordvarme og 
solceller og det har kostet mig 400000. 

• Jeg har ikke sat mig ind i hvad Stevns kommune præcis gør 

• jeg har ingen viden om hvad Stevns Kommune gør for at leve op til klimaansvaret 

• Jeg valgte "ved ikke" fordi jeg ikke er klar over dels hvad ansvaret indebærer dels hvilke tiltag kommunen 
har gennemført og om de er bæredygtige og effektive. 

• Jeg tror kommunen kunne gøre mere..fx ved at gøre mindre. Forstået derhen, at lade der gå længere tid 
mellem græsslåning eller helt undlade det, slukke flere gadelamper, udskifte fx hjemmeplejens køretøjer 
med el-biler. Og så er min personlige indstilling til vindhavmøller at de er nødvendige (men jeg bor heller 
ikke selv med udsigten). 

• næsten ingen vinter mere 

• boet i kommunen i kort tid 

• Jeg synes ikke kommunen gør nok opmærksom på, at det står meget skidt til eller har handlet hurtigt nok. 

• Stevns kommune har ikke en aktuel plan for CO2-reduktion (selvom den er på vej til efteråret), ingen 
energiproduktion, ingen varmeforsyning. 

• Spørgeskemaer og fluffy planer løser intet, penge og vilje gør. 

• Vi har naturligt alle pligt at reducere vores eget aftryk. Men jeg ser ingen grund til f.eks. En kødfri dag, så 
længe det ikke vil kunne måles. 

• Der mangler af og til synlig konsekvens af de beslutninger, der træffes på kommunalt plan 



 

 

• Jeg er ikke klar over hvad deres indsats er 

• kommunen gør meget med kloak og vand adskillelse, solgårdsparken område, og nu på 
kystvegen hvor jeg bor; og affald separation 

• renovation der er vi med 
• Syntes de lever op til det med vindmøller og solceller 
• Stevns Kommune har lavet lokale naturområde, og har indført et suverænt 

affaldssorteringsprogram! 
• Jeg ved ikke nok om emnet 
• Største klimaudfordring skyldes bilismen og Stevns gør ikke meget for at fremme den 

kollektive transport eller holde tempoet på vejene ned på et niveau, hvor bilerne har 
mindre udstødning pr km. 

• Landmændene får lov at sprede sprøjtegift og kunstgødning op til brøndboringerne. 
Mere positiv holdning til vindmølle parker på Stevns, vi SKAL være med og vi kan godt 
rumme det. 

• Til dels - men kommunen kunne godt være et bedre eksempel ved at være mere grøn 
på skolerne og i forvaltningen 

• Syntes de gør meget for at møde den grønne omstilling 
• Håber der bliver flere vindmøller - ikke solcelleparken. Burde styrke kollektiv trafik, som fx 

letbane hele Stevns mod Køge Nord 
• i bor nu i en luftkorridor, da rigtig mange rejser, det gjore vi ikke da vi flyttede hertil for 40 

år siden. Endvidere er vvi generet af rigtig mange store landbrugsmaskiner, der 
bestemt også forurener, og desværre har der været sprøjtet rigtig meget rundt omkring 
os. Hvorfor mon så mange får kræft, tænker man. 

• Er flyttet hertil i 2022 
• affaldssortering 
• KAN IKKE SE DER SKER DET STORE 
• Det er vigtigt at alle gør en forskeld 
• Det er megettilfredsstillende at Stevns Kommune arbejdernes affaldshåndtering, 
• Er bagefter med med flere relevante tiltag! 
• Som borger kan man godt få den opfattelse at Stevns Kommune(Borgmester) er i mod 

det meste. Han siger nej til vindmøller i bugten og sikkert også på land når først 
klagerne begynder. Man kan godt frygte at fjernevarme udrulningen kommer til at gå 
så langsomt at de fleste har købt deres egen varmepumpe inden. 

• PGA modstand mod vindmøller på land og til havs 
• Der kan gøres mere for egen energiforsyning på Stevns 
• Der skal være klare incitamenter for at borgerne skifter varmekilder, miljørenoverer og 

skifter til mere miljørigtige biler. Det er for nuværende ikke attraktivt nok for os at gøre 
nogle af tingene hvor vi bor/eller I de biler vi kører i. 

• Flere vindmøller 
• Er lige flyttet til Stevns så har ikke det store overblik over hvad de gør for klimaet. Men 

kan se at det er en stor del af byfornyelsesplanerne 
• Stevns Kommune er først ved at komme i gang. 
• Mangler plan for opvarmning af boliger. Gør ingenting for at bedre omstilling til 

vedvarende energi. Gå foran i energibesparelserne 



 

 

  



 

 

Indsatsområder og tiltag i Stevns Kommunes  
DK2020 Klimaplan 
Inden for hvilke områder synes du især, at Stevns Kommune bør gøre en indsats for at få 
reduceret udledningen af drivhusgasser. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
  



 

 

Inden for hvilke områder synes du især, at Stevns Kommune bør gøre en indsats for 
at få reduceret udledningen af drivhusgasser. 
 
Vælg op til tre områder - Andet, skriv hvad: 
 

• Bedre og flere transportforbindelse (busser/tog), det kunne spare noget biltrafik 
• lav solcelle parker og op stil vindmøller. Lad os borger købe andel i de parker, i stedet 

for at vi lægger solpaneler op på vores eget tag. Så kan vi hver især købe det som vi 
syntes samtidig med at vi kan tjerne lidt penge. Så det meget nemmere at sælge 
opstillingen af vedvarende energi, når der er et regnestykke hvor vi kan se vi har et 
overskud, samtigigt med vi gør noget godt for miljøet. 

• Vigtigst..fokus på grøn energi produktion evt akraft 
• Kommunen kan lave mange tiltag i det små Et eksempel kan f.eks. være at bygge flere 

0-energi plejehjem til ældre, så hjemmehjælperne slipper for at køre kommunen tynd 
(og i biler drevet af fossilt brændstof). Spørg hvad borgerne ellers har af gode ideer til 
at spare på drivhusgasserne, så kommunen kan få et idékatalog. 

• Atomkraft 
• plante sedum på tagflader hvor det er mulligt. Brug luft til varmepumper ell. jordvarme. 

mere/bedre affaldssortering på plejecentre/genoptræningscentre. opsamling af 
regnvand til genanvendelse ved f.eks toiletskyl og afvandning af beplantninger 

• Jeg mener at det er vigtigt at klimavenlige energiløsninger skal skabes decentralt og 
så lokalt som muligt da de store centrale anlæg kræver store udvidelser af vores 
forsyningsnet og det i sig selv er en stor klimabelastning, samtidigt er de decentrale 
installationer med til at gøre vore forsyningsnet mere sikkert og stabilt, og de store 
centrale anlæg er med til at gøre samme mere sårbare. 

• Gas bør stå på listen, idet der er mange boliger der opvarmer med gas. 
• Fjernvarme 
• husstandsvindmøller, solcellemuligheder og elbiler i kommunen 
• mindre busser 
• Lavbundsjord bør udfases til fredet natur. 
• mit svar er A kraft men det er jo på nationalt plan 
• Drivhusgasserne er ikke skyld i klimaforandringerne 
• argumenter for A-kraft 
• Kommunen skal i store træk holde neglene for sig selv , da man i kommunen ikke 

magter at gøre noget uden at der skal konsulenter til at hjælpe , og hvis noget går galt 
smyger de ansvaret fra sig. Lad private forestå det der skal gøres, hvis der skal gøres 
noget, 

• Investering i mere skov, vindmøller og solceller 
• De store busser er aldrig fuldt, det er en rigtig foruriktigskilde 
• Affaldssortering burde være centralt, styret af robotter og kun 1 kørsel pr. 14 dag til 3 

uge. Hurtig behandling af udrulning af fjernevarme eller krav om langt billigere og mere 
støjsvage, luft til vand varmepumper , solceller og infra struktur til at koble dem på skal 
ske langt hurtigere end i dag….alt det el som skal forbruges…hvor pokker skal det 
komme fra? 



 

 

• Klart et bedre infrastruktur. Bedre f.eks. At lokalbanen kører mere. Evt. Der kommer mere 
offentligt transport i form af tog. 

• Der bør opsættes vindmøller i Stevns Kommune 
• Kommuner skal passe på med ikke at gå egne veje, lokale initiativer er ok dog er en 

statslig plan med initiativer hastende. 
• Drop nu at køre rundt med damper til at slå ukrudt ihjel, det er bedre for miljøet at bruge 

round up. 
• østbanen 
• etablering af fjernvarme evt med biogas 
• Vi skal passe på vort hav. Havbunden er en af de helt store optagere af co2, og 

ålegræs optager 220 tons c02 pr hektar! Derfor skal havbunden beskyttes mest muligt, 
i særdeleshed mod anlægsarbejder og råstofindvinding. 

 
  



 

 

• Specifikt vindenergi , der er altid modvind på Stevns 
• Fælles varmeløsninger 
• Gøre det nemmere og billigere at benytte alternative energikilder 
• Naturområder anlæggelse af. Nedskalering af landbruget. 
• Udvinding af resurser 
• Tjek jeres ejendomme der er et massivt overforbrug af lys og varme , der kunne spares 

rigtigt meget her , kun et spørgsmål om holdning og forventningsafstemmining 
• Vindmøller på land er ikke løsningen, ikke i tæt beboede områder som Stevns. Vi bør 

tænke på hvilke tiltag der giver mening i en større sammenhæng. vindmøller bør bruges i 
områder i EU der er tynd befolkede. I det hele taget skal vi ikke gøre noget i sektorer der er 
omfattet af CO2 kvoter; her er effekten lig nul. Men vi skal se på om der er ting der kan 
gøres bedre uden for kvotesektoren. 

• Størst mulig genanvendelse af affald + støtte til lokale virksomheder/tiltag, der reducerer 
lang varetransport 

• Landbruget er svært at gøre noget ved, vi kan kun prøve at udnytte de ting som 
kommer ud af landbruget. 

• affaldshåndtering 
• hurtigt sagsbehandling om miljøtiltag. Ikke stor vægt på protester. Kom i gang., 
• Især landbrug med animalske produkter. Tusindvis af hektar bliver benyttet og tonsvis 

af CO2 udledt for at producere kornsorter. Størstedelen af det producerede går til at fodre 
dyr. Hvorefter processen starter forfra med tonsvis af CO2 udledt for at fodre, 
transportere, slagte bearbejde, afskaffe resterne af de dyr. Det er håbløst spildt. Beskat 
og skær ned på animalske produkter. 

• Planmæssig prioritering af etablering af vedvarende energikilder 
• Mere bevoksning, ex. Træer/skove. Bedre togforbindelse. Oplys hvordan borger kan 

mindske drivhusgasser. 
• det hele Klima emne er ekstremt overdrevet og skal startes forfra 
• Anerkende at landbruget på Stevns ikke er en klimasynder. Der er næsten ikke flere 

produktionsdyr og afgrøder og skov opsamler co2 mere end der udledes. Og evt 
biogas til fjernvarme og næringsstoffer til de økologiske arealer 

• Kommunen som myndighed og sælger af jord kan stille krav 
• Læg mere fokus i offentlige transport midler 
• Svært ikke at sætte hak ved alle spørgsmål - alt har jo betydning, men jeg har valgt de, 

efter min mening, mest preserende. 
• Som nævnt før: Kommunen trænger til en massiv naturbeskyttelse. Plant skov! Sørg 

for vilde enge og marker. Tænk på naturen og lad være med at definere kommunens 
fremtid som klimarelateret. I må ikke ødelægge naturen, dræbe vores trækfugle over 
Stevns og plastre områdets marker til med golde solpaneler. Fint, at I spørger 
borgerne. Hvorfor har ikke alle fået et spørgeskema? Hvorfor har vi ikke fået det samme 
spørgeskema allesammen? Ellers: Er det formålet med dette spørgeskema, at 
klassificere borgerne som "klimanægtere"? Er 

• det det, som Rambøll skal analysere sig frem til? æt til 



 

 

• Jeres gasbrænding af ukrudt stor co2 udledning. Byg biogas anlæg of brug de 
nuværendene gasrør til huse opvarmning, der er meger græs i ådalen der ku bruges i 
denne proces 

• Det skal borgerne selv afgøre 
• Fart jeg var over det hurtigste stedkontrol med store landbrugsmaskiner på offentlige 

vej 
• Give fordele, sænkning af afgifter/lignende til virksomheder/private der gør noget aktivt 

for at implementere bæredygtige initiativer! For mærker man en gulerod her og nu, vil 
det påvirke flere til at tage action. 

• Alle ovenstående 
• beder net el transport fra vinmøller og solfanger på alle tage afgiftfri 
• Affaldssortering. Man vælger at lade 4 lastbiler kører rundt og sortere, istedet for en der 

kører og afleveres på en central der robotsortere. Teknologien er der, men bruges ikke. 
Dumme halve løsninger hele tiden. 

• sørg for at man kan hente ting på genbrugspladsen 
• 1 Bevar østbanen, 2 solpaneler og vindmøller 3 adgang til motorvej uden stop 4 info og 

samarbejde m land og skovbrug 5 formidling 
• Få etableret varmeløsning/fjernvarme hurtigst muligt så borgerne vælger det i stedet for 

individuel løsning 
• Det har noget med drivhusgasser at gøre. STOP alt sprøjtning af marker, 
• Stevns kommune er at varetage kernevelfærdsydelser over for borgerne, ikke at spilde 

skatteborgernes penge på klimatiltag der ingen effekt har. 
• Reducere energiforbrug til opvarmning af kommunens bygninger, byg nogle nye skoler, 

plejehjem, kommune kontorer osv. de gamle bygninger er utidsvarende 
energimæssigt. Lig indad ikke udad... 

• Godkend kun huse hvor der er 2/3 sydvendt tag i forhold till husets grundareal. Så et 
hus på 100 m2 skal have 66 m2 sydvendt tagflade. be 

• Ved ikke 
• Solpaner på Komunes ejendomme ( arbejde at lovgivning bliver ændret for dette) 
• Vindmøller/mange vindmøller , helst på havet 
• Biogas til det eksisterende gasnet 
• Bedre cykelstier mellem de små byer så det bliver nemmere at undvære bil. Nogle veje 

er voldsomme med tung trafik og andre så smalle at der mangler tryghed og plads til at 
cykle 

• Trafik 
• Man kunne slå sig sammen med investorer og bygge Danmarks første 

kernekraftanlæg. Gratis grøn strøm i hele kommunen og en god indtægt ved at sælge 
den resterende grønne strøm. 

• f.eks vejbeysning. Jeg har engaelygtr udenfor in bolig, som holder min stue oplyst i 
helelygtetændigstiden 

• Alle områder 
• Fjernvarme 
• forbud militær kørelse i kommunen; engagere i fred og rent natur 
• Der er rigtig meget overflødig kørsel i hjemmeplejen pga. Dårlig planlægning. 



 

 

• Forbruget af kød og mælkeprodukter bør reduceres kraftigt. Det bør som minimum 
være et plantebaseret alternativ i alle kommunale køkkener. 

• Reducer gadebelysning 
• Minimering af de store svinefabrikker . Skab forandring til bedre dyre liv 
• forbyd brændeovne, de udvikler co2 især om vinteren når naturen ikke producere oxygen 
• Det er vigtigt at Stevns Kommune går forrest og viser et godt signal. 

  



 

 

Indsatser og tiltag - Boliger og virksomheder 
Hvilket af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området “Boliger og 
virksomheder”?  

 
  



 

 

Hvilket af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området “Boliger og 
virksomheder”? - Andet, skriv hvad: 
 

• Etablering som det øverste + RØDVIG, ved godt at kommunen helst ikke ser os helt 
dernede med åbne øjne 

• En kombination er øverste, ved at alle har deres eget sol celler eks, er det svære feks. I 
krig at sabotere lad os sige en gas ledning eller en fjernvarme ledning. 

• Solceller på tagene af alle offentlige bygninger og virksomheder. 
• Solcelleandel: så hustande kan købe andel af solcellepark til forbrug 
• Finde løsning så vi kan bruge gas distributionsanlæg til anden gasform 
• Brug varmepumper og lav små atomkraft anlæg, lad vær med at forurene naturen med 

vindmøller og solceller 
• Arbejd for at Strøby Egede kobles på Køge/Advedøre fjernvarme 
• Give hjælp og rådgivning til private og foreninger der søger de optimale 

opvarmningsløsninger opvarmnings 
• hvilke varmekilde skal bruges? - Ikke let at svare på spørgsmålet når man ikke vide 

hvordan fjernvarme skal forsynes med. 
• Den der vægter mest selvfølgelig. Det er svært at give et svar uden nogle konkrete tal. 

Virksomheden der udleder mere CO2 end den private bør gå forrest.. 
• generelt nybyggeri skal have solceller op taget. 
• Produktion af biogas, der kan anvendes i de eksisterende gasledninger. Det betyder at 

flere boliger kan være med også dem i de mere tyndt befolkede områder af kommunen. 
dr. Det sparer etablering af fjernvarmerør 

• Fjernvarme i alle byer i kommunen 
• Transport 

 
  



 

 

Indsatser og tiltag – Transport   
Hvilke af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området ”Transport”? 

 
 
  

Hvilket af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området “Transport”?

Antal svar

Offentligt tilgængelig 
ladeinfrastruktur 11% 42

Elektrificering af Østbanen 39% 145

Fossilfri rutebusser og flextrafik 25% 95

Ændring af transportvaner (fx 
fremme af cyklisme, delebiler, 14% 52

samkørsel o.l)

Andet, skriv hvad: 8% 31

Ved ikke 2% 9

0% 25% 50% 75% 100%



 

 

Hvilket af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området “Transport”? - 
Andet, skriv hvad: 
 

• offentlig transport er gennemgående mangelfuld, det kunne forbedres. 
• Gøre offentlig transport attraktivt så flere lader bilen stå hjemme 
• nedlæg østbbanen 
• Forøg omfanget af/mulighederne for offentlige transportmidler og reducer på denne 

måde pendlerbilismen. 
• Man kunne starte med at indfører offentligt transport i weekender 
• Sikre nemmere adgang til at benytte Østbanen /parkeringsforhold til både biler/cykler 
• Ladestandere på alle offentlige virksomheder 
• Helt generelt mener jeg at den offentlige transport i kommunens yderområder er for 

dårligt. Det kan ikke være rigtigt at man som studerende ikke har mulighed for at tage 
sig et reelt studiejob fordi der ingen busser går efter kl. 18:00 og ingen busser 
overhovedet i weekenderne. Dette fremmer meget privatkørsel, hvilket skader miljøet. 
Jeg mener derfor at enten en cykelsti beliggende mellem fx Hellested og Hårlev vil 
være en co2 besparende løsning og det samme vil en busrute måske til og med kl. 
19:00, samt busser hver 2 time i 

• weekenderne ville spare meget privatkørsel og således effektivere kommunens 
klimaindsats. 

• bedre offentlig transport, så man ikke behøver bruge bilen. 
• Batteritog på Østbanen 
• Udvidelse af offentlig transport 
• Ved at sikre 99% driftssikkerhed på offentlig transport, vil gøre incitament til at køre med 

det offentlige meget større 
• Power to X 
• Firma transport 
• Bedre offentlig trafik i kommunen 
• Undgå at kører med store busser/tog med få passagerer i. 
• Forbedring af kollektiv transportmuligheder. Anlæggelse af tunnel til Amager (reduktion 

af kørselskilometer) 
• Flere afgange og stabile afgange af toget ville måske få flere til at tage toget istedetfor 

bilen. 
• Generelt sikre offentlig transport samt nem vej til Køge/motorvej 
• Bedre mulighed for offentlig transport så børn og unge mennesker ikke altid skal 

fragtes i bil på tværs af kommunen ifm. fritidsaktiviteter, socialt samvær mm. 
• spar på antal skraldebiler på vejene 
• Omfartsvej 
• Flere togafgange til Roskilde fra Rødvig. Kommunen gør ikke nok vedr. cykelstier bl.a. 

på Tingvej, Stevns Landevej, 
• 1 El, til østbanen 2. ændring af transportvaner men alle er vigtige 
• Der er alt for meget kørsel I kommune bilerne i hjemmeplejen. Og det sker pga dårlig 

planlægning 
• Bedre offentlig transport i vores kommune 



 

 

• Langt bedre cykelstier indtil togstationer samt hyppigere toge 
• I første omgang sikre Østbanen suppleret med gode busforbindelser 
• Landbrugsmaskiner 
• At minimere al transport (inkl. oprettelse af ladeinfrastruktur) og øge den kollektive transport 
• El biler i Stevns Kommune Hjemmehjælp, vej park, busser m.m. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 

 

Indsatser og tiltag - Landbrug og skovbrug 
Hvilket af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området “Landbrug og skovbrug”?  

 
 
 
 
  



 

 

Hvilket af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området “Landbrug og 
skovbrug”? - Andet, skriv hvad: 
 

• Omlægning af reel landbrug til skov. Udtagning af tørveholdige landbrugsjorde er en 
selvfølge og burde være indført for længst 

• Nedlægning af landbrug, markant reduktion af husdyrhold. Ophør af dræning 
• Når der fældes 1 træ så skal der plantes 3 nye 
• miundske landbrugets brug af gifte 
• At landbruget generelt får hjælp til at omlægge produktionen til klimavenlige løsninger 
• Omlægning af landbrugsproduktionen 
• Stevns kommune er fyldt med landbrugsjord. Det må findes en form for klimavenlig 

landbrugløsning og da det dækker størstedelen af kommunens areal bør dette i den 
grad være et fokuspunkt. 

• Reduktion af dyrehold, fx undlade at godkende "svinefabrikker" (også køer). 
• udledninger fra gartnerier 
• friholde landbrugsjord for sprøjtning ved vandløb og vandboringer 
• flere arealer holdes uklippet, udtagning af lavbundsjorde 
• Tilladelse til at plante skov i landbruget. 
• Støtte til brak/omlægning til landbrug med mindre udledning 
• reduktion af pesticider i vores drikkevand 
• Etablering af vind og sol landbrugsjord 
• Kraftig reduktion af animalsk produktion og sprøjtegifte plus skovrejsning 
• Flere træer, buske, blomster på offentlige steder. 
• Begrænse Gjorslev Gods' stigende aggressive skovhugst 
• Fx pløjefrit landbrug, permakultur, se dokumentaren "Kiss the Ground" på Netflix 
• Da 73% af kommunen er opdyrket, vil det give god effekt, at overgå til pløjefri dyrkning. 

Det sparer rigtig meget klimagasudledning, overordnet nævnes 3 tons co2 ekv. pr 
hektar pr år. Særlig lerjord er velegnet. 

• Stop af konventionelt landbrug. 
• Udtagning af landbrugsjord generelt 
• Initiativer til effektiv jordbrug i landbro dyrkning af jorden 
• Nedbringning af kunstgødning og sprøjtning, samt mindre landbrugsjord generelt, i 

sammenhæng med mere skov- og naturområder 
• Jeg synes ikke, at det ene af jeres to forslag nødvendigvis udelukker det andet. For mig 

er det vigtigt, at det, vi gør, samtidigt bliver en gevinst for det lokale dyre-/insektliv 
• Implementering af fordele ved omlægning af regenerativt landbrug (oplysning og 

indsigt i hvor meget sund jord er med til at tilbageholde CO2 i jorden) og ligeså øge 
biodiversiteten i stevns kommune 

• Den ene bør ikke udelukke den anden. 
• Rent vand 
• Bevaring af grønne områder. Ikke at bygge på hver centimeter jord der ikke er bebygget 
• Kommunen er MEGET negativ vedr. privat skovrejning. Kommunen tænker sig ikke om. 

Kommunen har idet hele taget tunnelsyn 
• Begge er vigtige 



 

 

• Landbruget kan bidrage med gylle til biogasanlæg. 
• flere tiltag og ikke specifikke indsatser 
• omlægning af landbrug 
• for mange grise på en gård 
• Dyrkning af træer og andet beplantning til insekter og fugle 
• Mere bæredygtigt landbrug, korn og planter til menneskeføde, og mindre animalsk 

landbrug. 
• Grønne bælter der forbinder eksisterende skove. 
• Både skovrejsning og udtagning af tørveholdige jorder, Samtidig syntes jeg man skal 

være efter landbruget for at nedbringe sprøjtemidler. 
• Ekspropriering af landbrugsjord til natur og cykelstier 
• Reduktion af dyrehold svin, køer og får 
• Mere oplysning om effektiv jordbrug, mindre kørsel på jordene 
• Landbrugsmaskiner 
• Strategisk arbejde med bæredygtigt (økologisk) landbrug og nærdistribution (inkl. til 

Stevns kommune) 
  



 

 

Indsatser og tiltag - Forbrug af varer og serviceydelser 
Hvilket af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området “Forbrug af varer og 
serviceydelser”? 

 
Hvilket af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området “Forbrug af varer 
og serviceydelser”? - Andet, skriv hvad: 
 

• Valg af biler og efterisolering af kommunens ejendomme 
• jeg mener at begge ovennævnte område vægter lige meget. Mange bække små... Lad 

os plukke de lavest hængende frugter først, således at vi kommer hurtigt igang 
  

Hvilket af disse tiltag synes du er det vigtigste inden for området “Forbrug af varer og 

serviceydelser”?

Antal svar

Klimavenligt forbrug af fødevarer 
(derhjemme, i butikker, i 70% 69

institutioner eller på virksomhede...

Lokalt genbrug (i butikker, via 
nettet, genbrugspladser, 27% 26

reparationsordninger mv.)

Andet, skriv hvad: 2% 2

Ved ikke 1% 1

0% 25% 50% 75% 100%



 

 

Borgernes indsatser og udfordringer  
Vælg op til tre af nedenstående områder, hvor du gør/ønsker at gøre en indsats for at 
bidrage til reduceret udledning af drivhusgasser 
 

 
  



 

 

Vælg op til tre af nedenstående områder, hvor du gør/ønsker at gøre en indsats for at 
bidrage til reduceret udledning af drivhusgasser - Andet, skriv hvad: 
 

• Har nedsat mit energi/vand forbrug til minimum 
• Vi vil meget gerne reducere vores forbrug af plastik, men dette er meget vanskeligt da 

størsteparten af de varer man køber er i et eller andet omfang indpakket i plastik. 
• AFLEVERE DÅSER OG FLASKER 
• solceller på kommunale bygninger 
• Cykler af og til til Strøby Egede centret 
• Benyt sejlende transport af varer, vi har fin havn i kommunen 
• Vil gerne skifte gasfyr til eks. luft til vand varmepumpe. Vi har er meget lavt forbrug,. Vi vil 

kunne spare 2.500 kr om året, så det er en stor investering. 
• Små private 5Kw vindtubiner 
• Naturpleje i have 
• bruger dansk producerede vare, smider ikke mad ud 
• udover varmepumpe er vi rene elforbruer 
• Alternativ energi t. eks. Atomkraft og brint. 
• Sørge for beplantning i min have 
• Har købt el-bil og luft til vand pumpe 
• Venter bare på at der bliver etableret fjernvarme 
• omstilling til fjernvarme fra gas, når kommunen er klar til det 
• For 42 år siden fik vi jordvarme, for ca 12 år siden solceller. 
• A-kraft 
• man må begrænse folkemængden , jo færre mennesker ,jo mindre forbrug og eet menneske 

udleder immervæk mange tons co2 i sit liv. 
• Hvis jeg får muligheden for at investere i vindmøller eller skovrejsning 
• Det hele samt hurtigere udrulning af fjernvarme. Det er bare et problem at det er så dyrt og 

bureaukratisk både at få tilskud, blive koblet mv….man orker det næsten ikke - og jeg tror 
heller ikke nædvendigvis at de individuelle løsninger er de bedste, men det er svært at skulle 
vente på de langsomme politikkere. Jeg har gjort meget i de senere år selv. 

• Jeg bor til leje, så jeg er ikke selv herre over huset. Men ville klart isolere 
• Kører ikke med haveaffald, komposterer det 
• Bruger træpiller 
• Samkørsel 
• Varmepumpe, blot ærgeligt at energien kommer fra solceller og vindmøller, burde være 

atomkraft. 
• fælles varmeanlæg i landdistrikter 
• Vi hsr varmepumpe luft/vand 
• Husstans vindmølle 
• BIOGAS... 
• Køber kun dansk produceret råvarer for at undgå lang transport 
• er gået over til træpiller hvilket i et længere perspektiv er co2 neutralt. 
• Bor i lejebolig, men ved at min udlejer gerne vil klimaforbedre, bl.a isolering, solceller i 

forbindelse med nyt tag og vi har allerede fået nye energibesparende vinduer. 



 

 

• selv opvarmer med brænder 
• Går væk fra naturgas 
• Jeg ved ikke helt nok til at svare, har selv varmepumpe i lejligheden 
• Det er svært at rejse penge nok til ex. Isolering af hus 
• har solvarme varmepumpe og isoleret 
• Skovrejsning, forbrug af varer, fødevarer, lokalt genbrug. Byt ordet klima ud med 

MILJØVENLIGT! Klima uden miljø findes ikke. 
• Minivejrmøller, hustandsmøller 
• Jeg samler affald i naturen næsten hver dag, Køber ikke så meget tøj.Spiser op. 
• Udskiftning af transportmidler, men ikke så længe produktion/udvinding af midler til 

den samlede opbygning, drift og ladeinstallationer til elbiler overstiger de kendte tal for 
fossile transportmidler. Men et påbud om miljørigtig diesel og benzin til selskaberne, 
evt nye brændstof til forbrændingsmotorer samt filter på alle transportmidler indreg. 
efter år 2000 

• bedre transport af strøm stop med stop af tysk vinmøllestrøm og vores møllers stop 
• Det her handler ikke om at jeg som enkelt borger huske at lægge ting i skraldspanden 

eller rode op efter mig, Det for småt i tanken. Det handler om Kommunen laver større 
ambitioner for os alle og deres egen drift. 

• hvis genbrugspladsen åbner for at man kan hente møbler eller andet vil jeg benytte 
mig af det i stedet for at købe nyt 

• Ny energikilde 
• El bil 
• har egne solceller, men bliver bedt om at tilbagebetale fordi elprisen er høj, så jeg 

synes ikke det give mening med sol celle med den tilgang til det. 
• Jeg støtter om om teknologis udvikling, herunder kernekraft som kan bringe verden 

væk fra fossile brændsler. Nutiden udfordringer skal løses med fremtidens 
teknologier. 

• Vindmølle 
• Se tidl. 
• At modtage plads bliver til en genbrugplads. 
• Når jeg får råd skifter jeg min dieselbil ud med en el-bil 
• Generelt reduceret temperaturen i min bolig med ca 2 grader 
• montere flere varmepumper 
• Jeg bor til leje, og kan derfor ikke forbedre min bolig 
• Arbejder med Energioptimering af industri bagemaskiner worldwide 
• ÆLdreboliger ,Stevnshøj burde efterisoleres ,gulvene er iskolde om vintereneren. 
• jeg allerede bruger meget lidt i forhold til de fleste; cykle; leje en lille hus kun med en 

varm og brug af natur gas; ingen maskiner anden en tøj vask; jeg protestere mod 
militær og krig 

• Det er en forkert antagelse at alle indsatser er lige gode. Som cyklist og pendler via 
kollektivtransport er mine yderligere bidrag små i det store billede, så fokuser på det 
der batter i stedet for symbolpolitik. 

• Mere frie regler for brug af regnvand, f.eks til toilet og vaskemaskine 
• Flyver aldrig 



 

 

• Bæredygtighed frem for "Klima" (der er et alt for snævert og skadeligt fokus - også for 
klimaet. Fx er hele elbils- cirkusset, hverken bæredygtigt eller klimavenligt. Heller ikke for 
Stevns kommune) 

• Har skiftet oliefyr ud med jordvarme 
• Bedre affaldssortering, hvor affald virkelig bliver genbrugt. 

 
 
  



 

 

Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at have egen produktion af vedvarende energi 
 

 
 
  



 

 

Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at have egen produktion af vedvarende 
energi - Andet, skriv hvad: 
 

• Lejebolig 
• Ændrer holdningen til lokale vindmøller, m.m. 
• Vigtigst er uafhængighed. Jeg stoler ikke på politikkernes løsninger og vil derfor selv 

have mulighed for at sikre mig 
• Vi har for nylig købt (uden tilskud) og opsat stor luft til vand varmepumpe i stedet for 

oliefyr 
• Nedsat afhængighed af russisk gas 
• Vi har jordvarmeanlæg 
• Jeg troede det var både økonomisk og godt for klimaet. Nu er det blevet dyrt. 
• Har endnu ikke erstattet gasfyr med varmepumpe! 
• jeg har solcelle 
• vi har frigjort os af naturgas 
• Kun brug af varmepumpe , meget brug af togbanen, minimum bilkørsel 
• Uanset om jeg vil eller ej, er det jo ikke alle der bare kan hive 100.000 kr op af hatten for 

at lavede vedvarende energi. 
• Jeg gør mig mere uafhængig af skiftende omstændigheder 
• Jeg slipper for det daglige arbejde med at passe mit træpillefyr 
• Bidrager til samfundsnyttig indsats 
• Tilskuddet til installationer burde være væsentligt højere, således flere har mulighed for 

st skifte varmekilde. 
• alle punkter er relevante 
• Jeg har en elbil 
• Der er ikke en positiv business case i investeringen, så det er primært 

klimasamvittigheden, der honoreres 
• LEJEBOLIGER HAR INGEN MULIGHEDER 
• Bæredygtighed om tema for vores samlede livsstil. Både socialt og ressourcemæssigt. 
• Uafhængig af energi fra Rusland 
• det er fremtider med selvforsyning 

  



 

 

Egen produktion af vedvarende energi – udfordringer 
Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været forbundet 
med at få egen produktion af vedvarende energi.  
 

 
 

  

Antal svar

Det er dyrt

Det tager tid

Mangel på viden 

Energistyrelsens tilskudsordning
er besværlig

464

118

168

221

Stevns Kommunes 
sagsbehandling tager lang tid

Indviklede regler

10%

30%

68

202

Mangel på håndværkerne 7% 45

Min varmepumpe støjer 3% 20

Andet, skriv hvad: 7% 46

Jeg har ikke oplevet nogen
udfordringer

Ved ikke

11% 73

3% 23

0% 25% 50% 75% 100%

Det har været muligt at afkrydse flere kategorier, hvorfor procenterne ikke summerer til 100.



 

 

Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 
forbundet med at få egen produktion af vedvarende energi - Andet, skriv hvad: 
 

• Vi fik lavet solceller efter gammel ordning, men det kan snart ikke svare sig med de 
afgifter vi skal betale på transport af el 

• Lejebolig 
• Dårlig afregningsform: det kan bedre betale sig for landbruget at udlægge jord til 

solcelleanlæg og samtidigt kan det i mange tilfælde ikke betale sig for private at 
placere solceller på taget selvom solceller på taget er mere klimavenlige end 
solceller på marken. 

• De skiftende regeringers ændringer i holdninger. 
• Manglende finansiering 
• Lovgivning på område vedr private vindmøller/tubiner 
• At forudsætningerne for indkøbte anlæg ændres i negativ retning 
• Staten snød os med ordningen om solcelleproduktion 
• Det er dyrt at anskaffe. 
• En kombination af de ovenstående + bureaukrati tilsat langsomme udmeldinger og 

enssidig kommunikation. F.eks omkring varmepumper som det eneste saliggørende, 
men har man et hus fra før 1980 kan man faktisk være ret sikker på at det kræver 
ekstra radiatorer eller ændring af rørstørrelse i huset fordi det vand der sendes fra er 
langt koldere ved luft til vand end ved fjernvarme/ gas…men det skriver man ikke om. 
Hvorfor skrives der ikke mere om biogas eller kombinationer der giver 
forsyningssikkerhed samtidig med en reduktion? Rom blev 

• ikke bygget på en dag og jeg er så gammel at jeg kan huske at gas var det eneste 
saliggørende energimæssigt! 

• Usikkerhed omkring om det er tilstrækkeligt 
• Vi har selv købt uden tilskud stor luft til vand varmepumpe i stedet for oliefyr 
• Ingen - der var etableret jordvarme inden jeg overtog ejendommen 
• Energistyrelsens udbetaling af tilskud tager for lang tid. 
• Det er mange år siden vi købte solfanger, solceller, så vi har lært det 
• Når man bor til leje, kan det være svært at få boligselskab og kommune ,til at 

samarbejde. 
• Manglende mulighed for lån til varmepumpe 
• Tilskud fra Energistyrelsen er for lille 
• ROI er uklar, og klimaaftryk ligeså 
• Jeg er lejer. 
• Det er et minus, at ikke alle kan få tilskud i samme ombæring, da pengene evt. så ikke 

fordeles til de mest trængende, hvorfor man udskyder en udskiftning 
• Lejer min boli 
• Jeg har for travlt til at overskue det og jeg skal have lov til at sætte solpaneler op på 

naboens mark, da jeg har stråtag og for mange træer omkring huset til at de kan sidde 
på taget. Min nabo vil helt sikkert modsætte sig at jeg sætter solpaneler op på hans 
marker. Han tror ikke på klimaforandringer og bruger også al for meget Round Up som 
vi ved siver ned i grundvandet, hvilket også påvirker klimaet og vore helbred 



 

 

• Jeg bor almennyttigt og det har ikke været muligt at få solceller på grund af tåbelige 
regler 

• Afregning af overproduktion er skammelig dårlig 
• Dårlige ændringer i ordninger med vedvarende energi for privatpersoner, hvilket vi har 

oplevet på vores solcelleanlæg fra 2012. Vi har ligeledes investeret i solvarme i 2008 
og jordvarmeanlæg i 2017. På anden ejendom investerede vi i varmepumpe 2019 og 
overvejer at etablere solcelletag til +10000 kWh årligt med batteri til oplagring, men 
synes det er uoverskueligt at vælge det rigtige, særligt også når vilkårene ændrer sig 
efter etablering. 

• Dyrt, da taget skal udskiftes samtidig. 
• Gulvet skal fjernes,ombygges det kræver genhusning i byggefasen 
• Mest for og spare på transporten af el, det er stukket helt af i omkostninger 
• Hvis man gjorde det simpelt, så alle uden undtagelse kan forstå fordele og ulemper - 

hvad folk sparer kort og langsigtet - og giver folk en økonomisk fordel ved at foretage 
installationerne her og nu, vil det rykke.! Ikke små reduktioner eller besparelser henover 
år. 

• Venter på bedre teknologi ifht soltage 
• Jeg bor til leje, så kan ikke gøre noget. 
• Ringe afregning af overskudsstrøm 
• min viden er utilstrækkelig 
• Bor i andelsboliger skal alle være enig i overnævente 
• støjen fra varmepumpen inden opsætning 
• Regler for investering m solceller ændres trods årelang aftale 
• Diverse støtteordninger utidssvarende og stats apperatet simpelthen for langsomt 

reagerende på skiftende udfordringer 
• Varmepumpe installeret i forbindelse med nybygning 
• Bor i 2 plans gammel bolig med gasfyr 
• Uforudsigelig forrentning. 
• LEJERE HAR INGEN INDFLYDELSE 
• En lang række strukturelle barrierer (politisk, økonomisk, forvaltningsmæssigt og 

teknologisk) 
• Finansiering på billige vilkår 
• Har haft solceller tidligere, for at administrere køb og salg blev al genereret strøm solgt 

og alt brugt strøm købt. Men så skulle jeg betale for 2x transport af strøm som ikke blev 
transporteret. Så det var dyrere end ikke at have solcelle så nu har jeg ikke solceller! 

• der burde være fjernvarme 
• belønning kunne være større 

 
  



 

 

Isolering af egen bolig - vigtigste grunde 
Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at isolere din bolig 
 

 
 

 
 
Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at isolere din bolig - Andet, skriv hvad: 
 

• Jeg slipper for gas. Isolering var et krav for at få jordvarmetilladelse 
• Har nybygget hus 
• har hulmurs isoleret huset og skiftet gasfyr til nyere 
• Andelsbolig 
• bor til leje 
• Uafhængig af Putin 

 

  



 

 

Isolering af egen bolig - udfordringer 
Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været forbundet 
med at isolere din bolig 

 
 

 

  

Antal svar

Det er dyrt

Det tager tid

Mangel på viden 

Energistyrelsens tilskudsordning
er besværlig

Stevns Kommunes 
sagsbehandling tager lang tid

Indviklede regler

254

97

55

72

19

67

Mangel på håndværkerne 10% 42

Min varmepumpe støjer 2% 8

Andet, skriv hvad: 6% 24

Jeg har ikke oplevet nogen
udfordringer

Ved ikke 17

0% 25% 50% 75% 100%

Det har været muligt at afkrydse flere kategorier, hvorfor procenterne ikke summerer til 100.

80



 

 

Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 
forbundet med at isolere din bolig - Andet, skriv hvad: 
 

• Er ikke færdig med de forudgående installationer inden efterisolering 
• Kan selv udføre opgaven. 
• Jeg bor til leje 
• vil gerne have solcelle energi med battericeller men er fleksjobber, så økonomien er ikke 

til det 
• udskiftning af tag 
• Bor i lejebolig 
• Bor i lejebolig, derfor er indflydelsen ikke stor 
• Lejer 
• min udlejer gider ikke gøre noget ved det fø jeg flytter hvilket i min verden gør ham til en 

bolighaj 
• Konstruktionsmæssige forhold i boligen 
• Gaspris 
• Bor i lejebolig 
• Var ikke klar over at man kunne få tilskud 
• Flyttet i ny bolig 
• Boligens indretning 
• Bor til leje, så det er ikke min beslutning 
• min viden er ikke tilstrækkelig 
• Det er ikke sjovt at arbejde med Rockwool. 
• Er ikke kommet igang da hele boligen skal renoveres og materialer og håndværkere er 

meget dyre lige nu, så det bliver nok først om tidligst 2 år 
• Større borgerindflydelse på området når det drejer sig om ældreboliger 
• Det vi har forsøgt os med har ikke haft mærkbar virkning 
• Fjernvarme er ikke en reel mulighed på Stevns 
• bor til leje 
• Bankfinansiering 
• Har bygget nyt højisoleret hus 

 
  



 

 

Mere klimavenlig transport - vigtigste grunde 
Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at transportere dig mere klimavenligt 

 
 
 
  

Antal svar

Jeg sparer penge

Det er sundt at gå og cykle

Det gør mange i min 
omgangskreds

Jeg skulle have en bil, der må køre 
i storbyernes miljøzoner

Jeg reducerer min udledning af
drivhusgasser 

Andet, skriv hvad:

Ved ikke

0% 25% 50% 75% 100%

Det har været muligt at afkrydse flere kategorier, hvorfor procenterne ikke summerer til 100.

53%

57%

174

189

5% 15

10% 34

75% 247

9% 31

2% 6



 

 

Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at transportere dig mere klimavenligt - 
Andet, skriv hvad: 
 

• En elbil kører bedre og mere behageligt. Lugter ikke, oser ikke. One pedal drive osv osv. 
• mange er afhængige af bilen for at komme på arbejde 
• Har købt EL bil 
• Har elbil 
• Fremtid købe el bil 
• Det er svært at vælge noget her. Som studerende har jeg ikke mange andre 

muligheder end det offentlige og cyklen er ikke en vedholdende løsning. Særligt i 
vintermånederne, da den nærmeste station befinder sig ca. 3,5 km væk. Her bliver 
cyklen ikke helt prioriteret. I sær når der så tit bliver indsat togbusser der glemmer 
stationen man venter på. Det offentlige bær derfor virkelig blive optimeret, så unge fra 
landets yderområder også kan have de samme muligheder som alle andre unge i 
landet. 

• har hybridbil 
• mere bus kørelse 
• Det er vigtigt at al transport bliver klimavenligt 
• Vores næste biler blive 100% el. Markedet var ikke modent for 2 år siden hvor vi skiftede, 

det forventer vi det er om 4-6 år når vi skifter igen. Inden for de næste par år har vi 
installeret solceller med batteri. 

• Prøver at være et godt eksempel 
• Man kan ikke gå og cykle til sit arbejde, når man bor på Stevns. Vi skal ha tog,... Og 

sikre tog! 
• Bedre mulighed for offentlig transport vil øge min brug af denne 
• Og Tesla er en fed bil at køre i :) 
• Kører elhybrid bil 
• Jeg bryder mig ikke om at køre i bil. 
• da jeg har økonomisk dårlig 
• Bruger togbanen 
• Det er dejlig at køre i elbil el. elcykel + offentlig transport 
• Har investeret i el-bil, dyrt, selvom vi bor i lejlighed, og svær adgang til el-stander. 
• Jeg har ikke bil, men dog er det offentlige virkelig dyrt. 
• Jeg har købt en ladcykel som bruges til opsamle af skrald. ( uden el ) 
• Jeg skulle gerne have villet kunne undvære en bil 
• Bruger offentlig transport 
• Jeg kører grønt 
• Har en hybridbil som firmabil - men ærgerligt, st det er blevet relativt dyrt at lade den op 
• Såfremt den offentlige transport havde flere afgange, ville jeg benytte det oftere end min 

egen bil 
• Investere i en hybrid bil 
• Jeg kan slappe af under min transport 
• EL bil larmer ikke 
• Skal snart skifte bil alligevel 

 



 

 

 

Mere klimavenlig transport - udfordringer 
Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 
forbundet med at transportere dig mere klimavenligt.

 
 
  

Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 

forbundet med at transportere dig mere klimavenligt

ikke er cykelsti

Jeg har ikke adgang til en delebil 2% 7

Jeg mangler en samkørselsordning

Der er ikke nok ladestandere på
offentlige P-pladser 

Andet, skriv hvad:

Jeg har ikke oplevet nogen
udfordringer

Ved ikke

1%

19%

5%

8%

2%

2

64

18

27

6
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Det har været muligt at afkrydse flere kategorier, hvorfor procenterne ikke summerer til 100.

Antal svar

Det er dyrt 35% 115

Det tager tid 22% 74

Det er mere besværligt

Der er ikke tilstrækkelig god 
dækning med kollektiv trafik

Afstandene er for store til, at jeg
kan gå eller cykle

Det er for farligt at cykle, hvor der

27%

23%

41%

34%

90

136

112

75



 

 

Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 
forbundet med at transportere dig mere klimavenligt - Andet, skriv hvad: 
 

• strandvejen yderst farlig pga vej for smal,en stor arbejdsplads. 
• det er svært med det offentlige om aftenen 
• I det daglige er det kun en fordel med el, bil. men når man skal lidt ud over det daglige, 

er der meget stor mangel på hurtigt ladere. så snart man er syd for Køge, er det jo 
umuligt at få ladet op. hvis ikke man har mulighed for ladestader på sin bopæl 

• Vi er begge pendlere for lang afstand til cykel eller offentlig. Elbiler mulighed men 
teknikke er ikke modent endnu 

• Irrelevante spørgsmål 
• At regeringen laver om på bilens værdiansættelse efter man har lavet en aftale. 

Pludselig steg bilens værdi efter 3 mdr og dermed ændrede skattegrundlaget sig 
voldsomt, uden at jeg havde nogen indflydelse. 

• Der mangler sikre p-pladser for elcykler 
• undlod at købe elbil i 2022 fordi ladestanderne ikke var på plads på det tidspunkt 
• Jeg oplever manglende mulighed for at cykle på Kystvejen/brinken det er nogen gange 

med livet som insats. Hvis man gjorde ligesom man fx har gjort i karise… kørsel midt på 
vejen og der i hver side har mulighed for sikker cykling, så har biler stadig mulighed for 
at køre forbi hinanden og der ville samtidig tages hensyn til os bløde trafikanter 

• Kører dagligt i el bil, så har virkelig mærket udfordringen med manglende mulighed for at 
oplade mit køretøj med en supercharger i Stevns Kommune/Hårlev 

• Har pt benzinbil, der endnu ikke er klar til udskiftning 
• El-biler er IKKE løsningen ==> brintbiler, tak! 
• vi afventer lavere priser på elbiler 
• Bilisterne kører uden hensyn til de bløde trafikanter - blomster kummer som chikane i 

byerne er en oplagt mulighed. 
• Desværre er det for dyrt at købe en elbil der faktisk kan køre langt på en opladning 
• Bedre cykelstier 
• Priser på el-biler med anhængertræk til 2500 kg er på 700.000 og op. 
• Ikke rækkevidde nok på elbiler 

 
  



 

 

Skovrejsning - vigtigste grunde 
Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at rejse skov 
 

 
 

Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at rejse skov - Andet, skriv hvad: 
 

• I en alm. have er skovrejsning måske så meget sagt, men alle kan bidrage til 
biodiversitet ved fx at plante hjemmehørende træer og det giver også noget pænt at se 
på. 

• Jeg får en smukkere grund 
• Skovrejsning i boligområdet, ved Valløby 
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Skovrejsning - udfordringer 
Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været forbundet 
med at rejse skov  

 
 
  

Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 

forbundet med at rejse skov

Antal svar

Det er dyrt 33% 51

Det tager tid 47% 72

Kommunens 
sagsbehandling/retningslinjer for 16% 25

skovrejsning

Den unge skov kræver en del pleje 31% 48

Krav forbundet med tilskuddet til
projektet

Andet, skriv hvad:

Jeg har ikke oplevet nogen
udfordringer

Ved ikke

14%

6%

12%

18%

21

10
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27
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Det har været muligt at afkrydse flere kategorier, hvorfor procenterne ikke summerer til 100.
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Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 
forbundet med at rejse skov - Andet, skriv hvad: 
 

• Jeg ønsker at lave et stort skovrejsningsprojekt, der involverer flere lodsejere - svært at 
finde tiden til et projekt, ved siden af ordinært arbejde 

• Bor til leje 
• Det er en gave til fremtidens generationer, at de har træer de kan hvile under, skove de 

kan besøge og en natur der er rig på insekter. 
• har endnu ikke undersøgt nok, derom 
• Vi har ikke jord nok 
• At få lov til at købe marker til skovrejsning. 
• Det er dyrt at købe især større træer 
• Manglende information 
• Jeg har ikke mulighed for at rejse skov på EGET grund. Jeg vil dog gerne bidrage til et 

sådan initiativ. 
• Min grund er for lille 
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Mere klimavenligt forbrug af varer og serviceydelser generelt - vigtigste grunde 
Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at forbruge varer og tjenesteydelser mere 
klimavenligt 

 
 
 
 

Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at forbruge varer og tjenesteydelser mere 
klimavenligt - Andet, skriv hvad: 
 

• Jo mindre vi forbruger, jo mindre ødelægger vi (alt andet lige) biodiversiteten 
• bruger tingene længere 
• Jeg køber gode ting, som også kommer til at have et liv, når jeg er færdig med at bruge 

dem en dag. 
• Køber mere stramt ind generelt - men sortering af affald er helt på månen. Ingen boliger 

har et køkkenskab der kan rumme 6 forskellige skraldespande til at sortere i.! Godt 
initiativ, men møjbesværligt at efterleve i hverdagen. 

• Jeg har hørt om at man nogle steder bruger robotter til at sortere affald.. Affaldet ville 
nok blive sorteret mere korrekt end vi hver især kan gøre det.??? 

• Ekstremt dårligt design af survey. Men igen: Bæredygtighed ikke klima 
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Mere klimavenligt forbrug af varer og serviceydelser generelt - udfordringer 
Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været forbundet 
med at forbruge varer og tjenesteydelser mere klimavenligt 

 
 
 

Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 
forbundet med at forbruge varer og tjenesteydelser mere klimavenligt - Andet, skriv 
hvad: 
 

• Affaldssortering. Kan slet ikke se at det har værdi 
• det er gamle dyder jeg minde fra krigens tid de er ikke glemt 
• Syntes ikke det er udfordrende !!!! 
• Det kapitalisme system er den største del af problemet og det skal der reguleres ved 

igennem politik. 
• man skal vænne sig til den nye tankegang 
• Igen: Strukturelle barrierer (politisk, økonomisk, forvaltningsmæssigt og teknologisk) 
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Klimavenligt forbrug af fødevarer - vigtigste grunde 
Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at forbruge fødevarer klimavenligt? 
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Klimavenligt forbrug af fødevarer – udfordringer  
Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været forbundet 
med at forbruge fødevarer klimavenligt? 

 
  

Det er ofte svært at finde ud af, 
hvad der er det klimarigtige valg

Det tager tid eller er mere
besværligt

Antal svar 

188

69

Maden bliver dårlig før jeg/vi får
den spist 19% 64

Det er svært at lave interessant 
mad uden kød og andre 23% 78
klimabelastende råvarer

Andet, skriv hvad: 8% 28

Jeg har ikke oplevet nogen
udfordringer

Ved ikke

23%

2%

76

6

0% 25% 50% 75% 100%

Det har været muligt at afkrydse flere kategorier, hvorfor procenterne ikke summerer til 100.
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Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 
forbundet med at forbruge fødevarer klimavenligt? - Andet, skriv hvad: 
 

• mangel på lokale fødevare 
• jeg har ikke udfordringer med det 
• Det tager lidt tid at lære at tænke anderledes ifm. madlavningen. 
• Har ingen problemer 
• Det er alt alt for dyrt 
• køber hver uge måltidskasse fra Aarstiderne, økologisk 
• Vi lever plantebaseret og køber økologisk, hvis det fås. Det er intet problem, når man 

selv laver maden. Stevns er dog lidt en ørken, når det kommer til færdiglavede 
plantebaserede måltider, når man ikke har tid eller overskud til at lave mad. Både hos 
supermarkederne og restauranterne. Men der handler selvfølgelig om efterspørgsel. 

• Man skal ændre vaner og lære nye opskrifter 
• har 89 års erfaring i at bruge få ressourcer :-) 
• økologisk er for dyrt 
• ingen problem 
• At spise meget grønt og eks. fisk er dyrt 
• Mindre udvalg af økologi. Forurenet vand og madvarer. 
• Mad kampagner ø. Season præget råvarer er alt for få af 
• Det er dyrt og udfordrende at finde de klimavenlige madvarer, som er produceret lokalt, 

jeg går meget op i at bruge årstidsbestemte fødevarer, helst økologiske og lokalt 
produceret. 

• Jeg forbruger stadig kød - men med omtanke, hvilket kræver indsigt 
• Det er svært at købe fødevare der ikke har en masse emballage spild, som også er en 

seriøs belastning for klimaet 
• Det er nemt at reducere forbrug af kød/klimabelastende råvarer, men helt at undvære især 

kød går ikke. 
• har 85 års erfaring i at bruge få ressourcer :-) 
• bruge ikke økologiske vare 
• Jeg synes der mangler lokale kød producenter. Hvis de fines ville jeg bruge dem og 

derved nedbringe transporten der er nødvendig. 
• Jeg chokeres over hvad der bliver fundet af giftstoffer i fødevarer og har derfor valgt at 

være så selvforsynende som muligt. 
• Det er dyrt. 
• Stadig for meget emballage af plast og sammensatte materialer 
• Manglende udbud i lokal dagligvarebutikker 
• man skal vænne sig til en ny tankegang 
• Der er mangel på lokalproducerede varer 
• Det er sjovere at lave nad om sommeren når landet bugner af afgrøder 
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Lokalt genbrug - vigtigste grunde 
Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at genbruge lokalt 

 
 
 

Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at genbruge lokalt - Andet, skriv hvad: 
 

• Kvalitet 
• Jeg får mere plads 

 
  

Vælg de op til tre vigtigste grunde for dig til at genbruge lokalt

Antal svar

Jeg sparer penge 43% 183

Jeg kan ikke lide at smide ting ud 55% 238

Jeg kan støtte et godt formål 61% 262

Jeg reducerer forbruget af
ressourcer

Jeg reducerer min udledning af
drivhusgasser 

Andet, skriv hvad:

Ved ikke

74% 320

28% 122

0% 2

1% 3

0% 25% 50% 75% 100%

Det har været muligt at afkrydse flere kategorier, hvorfor procenterne ikke summerer til 100.
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Lokalt genbrug - udfordringer 
Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været forbundet 
med at genbruge ting lokalt 
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Vælg op til tre af nedenstående udfordringer, som du især synes er/har været 
forbundet med at genbruge ting lokalt - Andet, skriv hvad: 
 

• Ønsker en genbrugsstation der sorterer. 
• Opsamlingspunkter i landområderne mangler. Der kunne godt stå nogle containere i 

landsbyerne til opsamling af sorteret affald. 
• Meget transport for at få tømt affaldsbeholderne fra kommunen 
• der mangler genbrugsordning på genbr.plads. se roskilde og køge! 
• hårlev genbrugsplads virker fint. 
• For at optimere mulighed for at genbrug møbler med mere, burde der være et sted hvor 

man gratis kan indledere ting andre kan bruge og tage det man har brug for uden 
omkostninger. Lige som Københavns Kommune har gjort for deres borger. 

• genbrugs container på affaldspladsen 
• Jeg har ikke bil. Derfor er det meget besværligt for mig at aflevere ting på affaldspladsen 
• Man må ikke levere ret meget af gangen 
• Jeg ser tit ting jeg kunne bruge på genbrugsstationen: ruder til et drivhus, en dør, 

tømmer, men man må ikke tage det. Det er for fjollet. I sær med helt nye materialer. I 
burde have et halvtag, hvor folk kunne lægge genanvendelige materialer. 

• ved dødsfald er det IKKE rart, hvis tingene forbliver i lokalområdet.(at se sin mor`s frakke 
"gå rundt i byen" 

• jeg har ikke bil 
• man kan kun aflevere på genbrugsstationen og må ikke medtage effekter fra containere 
• At det er forbudt at klunse på genbrugspladsen 
• Ofte er det dyrere at reparere end at købe nyt... 
• Genbrugspladserne bør altid have en "butik" med genbrugsvarer 
• ved ikke hvor ting kan blive repareret og er ofte for dyrt 
• Jeg synes det ville være en god ide med mulighed for direkte genbrug på 

genbrugspladsen. 
• At man ikke må genbruge ting fra genbrugspladsen 
• håndværkerne s løn er høj 
• Containere er fyldt op i weekenden på genbrugspladsen 
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Kommunen som facilitator 
Vælg op til tre områder, hvor du især kunne tænke dig, at Stevns Kommune 
understøttede dig i eller gjorde det muligt for dig at reducere din udledning af 
drivhusgasser. 

 
  

Vælg op til tre områder, hvor du især kunne tænke dig, at Stevns Kommune 
understøttede dig i eller gjorde det muligt for dig at reducere din udledning af 
drivhusgasser

Antal svar

Egenproduktion af vedvarende 
energi (fx solceller, solvarme eller 53% 586

varmepumpe)

Isolering af min bolig 23% 250

Transport 27% 300

Landbrug og skovrejsning 15% 164

Forbrug af varer og tjenesteydelser 13% 144

Andet, skriv hvad: 5% 53

Jeg har ikke brug for 
understøttelse fra Stevns 16% 175

Kommune til at reducere m...

Jeg er ikke interesseret i at 
reducere min udledning af 1% 14

drivhusgasser

Ved ikke 11% 124

0% 25% 50% 75% 100%

Det har været muligt at afkrydse flere kategorier, hvorfor procenterne ikke summerer til 100.
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Vælg op til tre områder, hvor du især kunne tænke dig, at Stevns Kommune 
understøttede dig i eller gjorde det muligt for dig at reducere din udledning af 
drivhusgasser - Andet, skriv hvad: 
 

• ? 
• God offentligtransport 
• At kommune komme igang med at etablere fjernvarme i Hårlev 
• Spørgsmålene passer ikke rigtig for os 
• Eller fjernvarme 
• Har fået hjælp ved fortolkning af lokalplan 
• Fjernvarme 
• Tilbød finansiering af f.eks. solceller 
• Fælles fjernvarmeanlæg 
• Oprettelse af fjernvarmeværker i Stevns kommune 
• Udbygning af intrastruktur til energivenlig energi til erstatning for gas 
• Alternative energiformer. Kommunen ser på andet end vind- og solengergi. 
• Fjernvarme 
• fjernvarme skal komme til kommunen 
• Information om mulighed for tilskud 
• Bedre lokalplaner 
• Fjernvarme hurtigst muligt 
• Etablering af et lokalt Energifællesskab 
• Vi betaler formue for EL - har varmepumpe 
• Kommunen skal stadig holde neglene for sig selv , og lade det være nemmere for 

os andre at gøre det vi synes er bedst 
• Speed processen med fjernvarme op. Det er det VIGTiGSTE overhovedet 
• Gjorde indhentning af husstands affald mere fornuftigt. 
• jeg bor til leje og har ingen indflydelse 
• Små atomkraft anlæg 
• Fjernvarme 
• flere muligheder for at ændre på ældre boliger i bykernen 
• Når man bor i Vallø, er alle medlemmer i familien nødt til at have bil pga. de få bus 

afgange. 
• Lån til varmepumpe 
• Hjælp til borgere, der ikke kan få fjernvarme 
• Fjernvarme 
• kunstig intiligens sortering af affald, fjernvarme anlæg 
• hjælp og rådgivning 
• Hvorfor kun støtte til skov? Private haver kan også udgøre et bidrag til biodiversitet 

med fx hjemmehørende buske og træer. Det er mega-dyrt at plante større træer og 
buske og det kunne der godt være tilskud til. Iøvrigt kunne Stevns kommune også 
plante træer og buske langs vejene - der er masser af plads til det rundt omkring fx 
langs cykelstien Strøby/Rødvig- og plantningen kunne også være en del af fx 
fartreducerende tiltag. 
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• At det blev tilladt at klunse på genbrugspladsen 
• Fjernvarme til min bolig 
• Start med at få kvarters drift på Østbanen 
• Som jeg skrev tidligere - giv folk et økonomisk boost afhængig af hvilket tiltag de 

implementerer. 
• Kunne gøre genbrugsstationen i Store Heddinge mere fremkommelig og bedre 

indrettet. Og nej det hjælp ikke at lukke den så man skal kører til Hårlev, det vil bare 
forværre formålet. 

• mere information også som fx info arrangementer 
• genbrugspladser og sortering af affald 
• Det er ikke et anliggende for en kommune. Stevns kommune burde koncentrere sig om 

at levere kernevelfærdsydelser til borgerne, og ikke blande sig i borgernes måde at 
leve på. 

• Jeg sybes der må gøres en ekstra indsats på transportområdet i den periode hvor 
lokalbanen kører med nedsat drift. 

• Jeg har installeret solceller, jordvarme og plantet skov 
• Biogasforsyning 
• Reducere affald der blæses rundt fra delvist åbne skraldespande ved 

supermarkeder. 
• Kernekraft i mindre format 
• Fremskyndelse af fjernvarmenettet 
• Der kunne gøres mere ved den økonomiske motivation i så store investeringer. 

F.eks. reduktion i ejendomsskat, og bedre aftaler med Energinet 
• Det burde være en statslig opgave 
• Reelle politiske og forvaltningsmæssige tiltag, der giver indflydelser og inddragelse 

på hvordan hverdagen bliver mere bæredygtig i Stevns kommune... 
• En konsulent der kan guide med etablering af solceller på villa 
• Fjernvarme hurtigst muligt, tak. 
• Sikre billig finansiering af private solceller 
• Stevns kommune bidrog ikke til udformning af isolering af nybyg 
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Kommunen som facilitator og formidler  
Forestil dig, at Stevns Kommune afholder et event vedrørende bæredygtige boliger. Vælg 
op til tre typer events, som du kunne være interesseret i at deltage i 
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Forestil dig, at Stevns Kommune afholder et event vedrørende bæredygtige boliger. 
Vælg op til tre typer events, som du kunne være interesseret i at deltage i - Andet, 
skriv hvad: 
 

• Bor allerede i en bæredygtig bolig, så ikke relevant for mig 
• ? 
• Jeg har pt valgt at isolere mit loft så der er 400 mm, har solceller, varmepume(r) og plug-

in hybrid bil 
• Klimamesse med masser af aktører der kan være inspirerende 
• Få besøg af en uvildig energikonsulent, der kan vejlede om valg af 

energieffektivisering af bolig. 
• Brug pengene på energibesparelser istedet 
• Jeg er autist med en kronisk stressbelastning og massiv angst, så har ikke 

overskud til at deltage i noget af det, selvom jeg gerne vil. 
• Vi har ikke behov for yderligere information. Er teknisk godt nok informeret. 
• Datafrikken.dkufvp5 
• Løsninger, der tager udgangspunkt i ens egen bolig type. Man kunne f.eks bede om 

nogen frivillige bolig ejere, der ville lægfe hus til en fennemgang 
• det er op til udlejer 
• Jeg tror man skal gøre det til det nemme valg, at leve grønt. 
• Jeg ved ikke rigtigt hvad der vil være bedst og jeg tror vi er forbi rundgangssamtaler om 

klimatiltag ved events. Nu er vi næsten selv færdige med at energioptimere. 
Kommunen skulle f.eks. kræve miljøtiltag, som solceller og jordvarme ved nybyggeri, 
og måske skulle kommunen bare selv få optimeret egen bygninger, særligt på 
svømmehallen havde det været oplagt med mange solceller. Kommunen skal selv 
gå foran. Som privatpersoner har min mand og jeg investeret over en halv million på 
energitiltag ud over investeringen på 

• klimaskærm og byggeri med særlige Weber porotherm byggematerialer. Med det når vi 
nok op på over 2 millioner i udgifter til klimavenligt byggeri. 

• Vi bor i lejlighed så ovennævnte ikke så interessant da ingen mulighed for påvirkning. 
• Måske skulle man bygge mindre boliger, måske skovboliger 
• Besøge en kommune der allerede har gjort sig erfaringer indenfor biogasanlæg, 

genanvending af overskudsvarme fra evt. private virksomheder 
• Fint med event, MEN så skal boligerne opstilles forskellige klasser afhængig af 

byggeår eller lignende 
• Vi stiller vores bæredygtige nybyggeri til rådighed for interesserede 
• et bredere info arrangement end udelukkende med fokus på boligen 
• Et personligt besøg af en fagkonsulent i ens eget hjem, der kan udpege løsninger for 

den type bolig, men nu en gang er i besiddelse af. 
• Krav til boligbyggeri er omfattet af bygningsreglementet. Dette er heller ikke et 

kommunal anliggende. 
• Det vil kun ganske få mennesker som ville møde op... også kan kommunen igen bruge 

penge på ligegyldige ting :-) 
• Boligselskaber/foreninger bør informeres grundigt om muligheder 
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• "mit" hus er på salg og jeg skal snart flytere 
• Lav et samarbejde med fx. Selvstændig isolatør som kan tage ud og termografere 

kommunens og private ejendomme så folk kan få overblik over hvor der er mulighed 
for forbedring og penge og spare 

• Reelle politiske og forvaltningsmæssige tiltag, der giver indflydelser og inddragelse på 
hvordan hverdagen bliver mere bæredygtig i Stevns kommune... Helst ikke "events"! 

• Aktiv kommunal støtte til privat omstilling/sikre billig finansiering 
• Os der har jordarealer med mulighed for skovrejsning burde kontaktes direkte med 

henblik for information om mulige løsninger 
• Det kunne være spændende med en lille by baseret på bæredygtige boliger 
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Baggrundsoplysninger 
Hvor er du bosat? 
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Hvad er din højest afsluttede uddannelse?  

 
 
  

Hvad er din højest afsluttede uddannelse?

Jeg har ikke afsluttet en
uddannelse

Folkeskolens afgangsprøve

Gymnasial 
ungdomsuddannelse/erhvervsudda 
nnelse (STX/HTX/HHX/HF, tekni...

Kort videregående uddannelse, fx
SOSU (1-2 år)

Mellemlang videregående 
uddannelse, fx lærer, politibetjent

(3-4 år)

Lang videregående uddannelse, fx
læge, økonom (5-6 år)

Ph.d. Forskeruddannelse

Ønsker ikke at oplyse

Antal svar 

36

145

220

137

446

143

6

72

0% 25% 50% 75% 100%
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Hvad er din erhvervsmæssige beskæftigelse 

 
 
  

Hvad er din erhvervsmæssige beskæftigelse?

Antal svar

Lønmodtager

Selvstændig erhvervsdrivende 

Ledig (inkl. aktivering,
kontanthjælp)

Pensionist (folke- eller 
førtidspensionist)

Efterlønsmodtager/på 
overgangsydelse

Hjemmegående

Under uddannelse (studerende, 
skoleelev, lærling, elev)

Værnepligtig

Ønsker ikke at oplyse

522

89

0% 25% 50% 75% 100%

2% 18

39% 463

3% 30

1% 15

2% 27

0% 3

2% 24
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Hvad er din månedlige bruttoindkomst, dvs. indkomst før skat og fradrag er trukket fra?  

 
 
Uddyb gerne din vurdering af om Stevns Kommune lever op til sit klimaansvar. Hvorfor valgte du den aktuelle 
score? 

Antal svar

0-9.999 kr.

10.000-19.999 kr.

20.000-29.999 kr.

30.000-39.999 kr.

40.000-49.999 kr.

50.000-59.999 kr.

60.000 kr. eller mere

Vil ikke svare

Ved ikke

92

328

203

195

108

51

87

76

28

0% 25% 50% 75% 100%
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